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VERSLAG cultuurraad 15 JUNI 2021 

 

Aanwezig :  Ronny De Mulder, Dirk Verlaeckt, Dirk Vergult, Wendy Bryssinck, Kris Boel, 

Marcella Piessens, Karin Tavernier, Erik De Lathouwer, Cris Bruelemans, Vinciane Meert, 

Laureline Soubry, Dirk Van den Broeck, Johan De Vos, Chris De Beer en Rik Van Daele. 
Verontschuldigd:  Jack van Peer, Jo De Cuyper, schepen Filip Baeyens en Filip Smet. 

 
 

 

1. Toelichting wervennota door Rik Van Daele 

In deze nota bevinden zich 8 “cultuurwerven” die zich voornamelijk rond erfgoed situeren (zie 

verslag 13 april) en die een basis (kunnen) vormen om de komende 3 jaar als thema te fungeren 
voor allerhande activiteiten/herdenkingen. 

De eerste (en reeds actieve) werf is de herdenking van 150 jaar spoorlijn Mechelen-Terneuzen. 
Deze activiteit wordt hoofdzakelijk door de gemeente Sint-Gillis-Waas ondersteund, maar ook 

verenigingen uit Sint-Niklaas kunnen daarrond iets organiseren. Deze activiteit wordt daarom 

trouwens opgenomen in de lijst van Landelijk dagen 2021. 
 

Dan hebben we de herdenkingen rond de 100ste verjaardag van de geboortedag van Marc Sleen 
(2022) en Jef Burm (2023). Rond de eerste is er in augustus reeds een vergadering gepland. 

Dan is er de werkgroep (geleid door Raf De Smet en Christel Cap) rond het werk/leven van 

glazenier Staf Pyl (2023). 
In 2023 zal het juist 50 jaar geleden zijn dat het eerste masssaspel rond Reynaert De Vos plaats 

vond. Een ideale gelegenheid om weer zulk een massa-evenement op poten te zetten. Dergelijke 
activiteiten, recentelijk in Sinaai en Daknam, hebben aangetoond dat dit de mensen aanspreekt en 

het brengt ook de groepen uit diverse lagen van de bevolking samen. 

Het Mariabeeld op de O.L.V-toren is aan restauratie toe. Of het op de toren zelf wordt 
gerestaureerd of op de Grote Markt, staat nog niet vast. Maar ook hierrond kunnen er activiteiten 

worden georganiseerd.   
2025 wordt dan weer een Mercatorjaar. De kans is groot dat dit ook op Vlaams niveau wordt 

uitgekozen als toeristische trekpleister samen met 600 jaar KU Leuven. WARP zou hierrond een 
wedstrijd voor beeldende kunst organiseren. 

Naast die werven zijn er nog de erfgoedsprokkels, kleine brochures die een bepaald thema 

uitlichten. In 2022 zou de binnenrestauratie van Huis Janssens klaar zijn (tegen Open 
Monumentendag) en in 2023 is dan de O.L.V.-kerk in zijn geheel aan de beurt. 

Om dit alles bij de verenigingen te promoten wordt er een infodag gepland op 7 oktober. 
Afhankelijk van de beschikbaarheid van een zaal en ook de stadspromotie zal men aan deze werven 

extra aandacht schenken. 

 
Wat er dit jaar met Villa Pace gaat gebeuren is het momenteel nog koffiedik kijken. Grote 

evenementen zullen er niet georganiseerd worden, kleinschalige optredens wellicht wel. Op de vraag 
of er deze zomer nu Cultuurtuinen kunnen worden georganiseerd (kleine activiteiten op openbare 

locaties, met minimale logistieke steun van stad) kan Van Daele geen duidelijk antwoord geven. 
Indien dit toch zou kunnen doorgaan moet hierrond wel door de stad duidelijk (en dringend) 

gecommuniceerd worden naar de verenigingen toe, anders is de zomer voorbij. 

Terrazza - concerten in (tuin van) De Salons tijdens vredesfeesten zijn een organisatie van CC, 
Podium en SteM. 

 



2. Goedkeuring verslag dd 11-05-2021  

 

Het verslag van de vorige vergadering wordt goedgekeurd. Enige opmerking over de professionele 
bezigheden van Dirk Van den Broeck. Die is bedrijfsrevisor, geen accountant, dus dat woord mag uit 

het verslag geschrapt worden.  

 

 

3. Opvolging punten verslag 11 mei. 

 

3.1 Formaliseren advies rond nieuwe bib 

Johan de Vos heeft nog een nota gestuurd naar Karin met een brede visie over kunst en bibliotheek. 

Karin zal een advies uitschrijven en dat zal na goedkeuring van het DB naar de stedelijk instanties 
worden doorgestuurd. 

Er wordt wel aangedrongen dat de CR uiterlijk 3 maand nadat ze een advies hebben ingediend, 
antwoord zouden krijgen van deze stedelijk instanties. 

De brief die vanuit de CR werd gestuurd aangaande de stand van zaken rond de Cultuurtuinen, werd 

verstuurd naar het college en de algemeen directeur van de stad, zonder voorafgaande de dienst 
OCV te informeren. Zij vragen dat zij tenminste een kopie van communicatie CR/stadsbestuur 

toegestuurd krijgen om op te volgen wat de CR zegt/vraagt. Waarvan akte. 
 

 

3.2 Vervanging bestuursleden, aanstellen commissies 

Laureline merkt op dat in de toekomst er misschien beter eerst werk wordt gemaakt van het 

profiel/competenties dat wordt gezocht alvorens nieuwe kandidaten aan te spreken. Ook moet de 
wervingsreserve waaruit geput wordt beperkt worden in de tijd zodat we weten wie op dat ogenblik 

nog geïnteresseerd is in een eventuele vacature. 

 
 

3.3 Herziening statuten. 

Daar dit niet direct een dringende zaak is wordt er geopteerd om met een werkgroep te starten na de 
vakantieperiode. Moeten de statuten herschreven worden naar het nieuwe decreet? 

Die werkgroep zal alvast bestaan uit Dirk Vergult/Van den Broeck en Laureline. Aan Jo De Cuyper zal 
ook gevraagd worden hier aan mee te werken vanuit zijn ervaring in deze materie.  

Tijdens de vakantieperiode zullen de leden van de werkgroep al aandachtspunten oplijsten. 

 
 

3.4 Infrastructuurwerken De Vlasbloem 

De werken zijn uitgevoerd maar noch Dirk Vergult noch Filip Smet hebben hiervan controle 
uitgevoerd. 

 
 

3.5 Infrastructuuraanvragers - aanbieders 

Wendy heeft een enquête georganiseerd bij de 199 aangesloten verenigingen bij de CR en volgens de 
antwoorden zijn er 22 verenigingen die over een eigen infrastructuur beschikken en 13 die een 

infrastructuur huren. 

Het eerste getal oogt verrassend hoog. Bij nader inzien zijn er van die 22, 11 verenigingen waarbij de 
“eigendom” bij iemand thuis is, dus niet direct eigendom van de vereniging. Terwijl het aantal van 13 

wellicht een onderschatting is, want verscheidene groepen mogen wellicht kosteloos ergens 
samenkomen zodat die negatief geantwoord hebben. 

Het openstellen/verhuren van eigen infrastructuur aan andere verenigingen zal zeker afhangen van 

de compatibiliteit van de aanvragende vereniging met de werking van de eigen vereniging. 
 

 



3.6 STAVAZA brochure Cultuurprijzen. 

De teksten van Johan de Vos zijn klaar en handelen over de vragen: Wat is Cultuur, waarom 

cultuurprijzen en waarom juist niet. 

De brochure zal 72 pagina’s tellen met foto’s gegroepeerd volgens jaar. 
De foto’s van de laatste winnaars zijn genomen. En wanneer worden die prijzen nu overhandigd? Dit 

zal in overleg met Jack gebeuren. 
Er moet nu dringend werk gemaakt worden met het vinden van antwoorden op verschillende vragen 

Hoeveel exemplaren? Kostprijs? Wie ontvangt bochure? Evt verkoopprijs? 

Ronny haalt als voorbeeld brochure “Zo is Sint-Niklaas” aan. Mss kan dit als leidraad dienen voor deze 
brochure. Op 23 juni komt werkgroep opnieuw met vormgeefster samen om hierop antwoorden te 

formuleren. 
 

4. Coronasubsidies 

Er zijn nauwelijks nieuwe aanvragen en er zit nog +/- 120.000 Euro in die subsidiepot. Aanvragen 
kunnen tot 30/9. 

5. Punten OCV 

5.1 Subsidiering 2020 

De bedragen die aan de verenigingen zullen worden toegekend zijn berekend (gemiddelde 3 

laatste werkingsjaren). Die lijst moet worden goedgekeurd door schepencollege en dan kan 
uitbetaling gebeuren. 

5.2 Uitbreiding landelijke dagen 2021/lijst 2022 

Zoals eerder vermeld worden activiteiten georganiseerd rond 150 jaar spoorlijn Mechelen-
Terneuzen opgenomen in de lijst van 2021. Het vastleggen van de lijst voor 2022 wordt naar 

vergadering september verplaatst. 

5.3 Subsidiering semiprofessionele groepen 

Een krantenartikel over deze subsidielijn en wie daarvoor in aanmerking kan komen heeft wat voor 

verwarring gezorgd. De inhoud liet blijken dat het hier een nieuwe subsidielijn betrof, maar dit zijn de 

bedragen die jaarlijks aan sommige verenigingen worden toegekend die niet onder de 
subsidieregeling vallen van de CR. Omdat zij dan wellicht, door hun activiteiten, het merendeel van 

die werkingsmiddelen toebedeeld zouden krijgen en dat is niet de bedoeling. Die organisaties moeten 
om de 3 jaar hiervoor een aanvraag indienen. 

5.4 Uitreiking cultuurprijzen 2019 

Dit mag niet te lang meer aanslepen. Het DB zal zich hierover buigen op haar vergadering van 22 

juni. Zoals eerder gemeld zal dit in samenspraak met Jack gebeuren die als voorzitter deze prijzen zal 
overhandigen. 

5.1 Projectsubsidie 100 jaar Boskapel 

Deze aanvraag wordt positief beoordeeld en de CR zal het voorstel om een subsidie van 400 euro 

indienen via OCV. 

6. Terugkoppeling straatnamencommisie 
 
De CR neemt nota van de beslissingen van de gemeenteraad. 



Het betreft de nieuwe verkaveling in Nieuwe Molenstraat dat de naam Pivohof krijgt met verwijzing 
naar de brouwerij De Baere die vroeger het pivopils bier brouwde op die site. 
De Eekhoekstraat (tussen Pattoterij en Bergstraat te Belsele). Dat deel wordt al jarenlang zo 
genoemd, maar nu werd het officieel bekrachtigd. 
Johan De Vos geeft mee dat hij tijdens zijn wandelingen door de stad 2 locaties heeft gevonden die 
geen naam hebben. Het betreft het park in de Baenslandwijk (waar het buurthuis is gevestigd). Dat 
wordt al sinds de aanleg van die wijk (eind zestiger jaren vorige eeuw) het buurtpark genoemd. 
En dan in de Bremstraat is er ook een klein plein dat geen naam draagt. 
 

7. Varia 

7.1 Kris Boel meldt dat de 11 juliviering in Nieuwkerken niet doorgaat omdat er te veel rompslomp is 

met de huidige coronavoorschriften. 

7.2 Marcella meldt dat de fototentoonstelling in het stadspark echt een aanrader is en prijst de 
organisatoren met het afgeleverde werk. 

7.3 Dirk Van den Broeck meldt dat KIDS (Kunst in de stad) op 26 juni drie wandelingen organiseert 

met als thema kunst op openbare plaatsen in de stad. 

 

8. Erkenningscommissie 

Voor de aanvang van de vergadering van de CR hebben zich drie verenigingen voorgesteld bij de 

erkenningscommissie om lid te worden van de CR 

8.1 Belsele events: vereniging die allerlei culturele activiteiten wil organiseren in Belsele. Krijgt 
gunstig advies en wordt ondergebracht in deelraad socio-cultureel. 

 

8.2 Poetry Pigeons: spelen voornamelijk in Sint-Niklaas, maar heeft ook boekingen in het Waasland 
en daarbuiten. Hoofdmoot situeert zich vooral in optredens waar ze gevraagd worden door derde 

partijen (denk aan de Vredesfeesten, Coup de Ville, De Eglantier,…). Spelen poëzie en muziek op 

verschillende soorten events. Zij komen in de groep Muziek-Woord-Dans. 

8.3 De Klappers: ontstaan uit milieugroep Raaklijn, maar focust zich op erfgoed van Belsele vanuit 

herinneringen bevolking, privearchieven e.d. Hun aanvraag wordt ook positief beoordeeld en zij 

vinden hun thuis in deelgroep Erfgoed/Beeldende kunst. 

Na de vergadering krijgen de leden van de CR een rondleiding in de prachtig gerenoveerde 

Paterskerk. Een aanwinst in het aanbod culturele infrastructuur. 

 
 

Namens de stedelijke cultuurraad 

 
Dirk Verlaeckt        Karin Tavernier 

secretaris        wnd voorzitter 


